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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Infrastruktury (nr 144)

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 140)
10 maja 2013 r.
Komisje: Infrastruktury oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, 
obradujące pod przewodnictwem posła Zbigniewa Rynasiewicza (PO), prze-
wodniczącego Komisji Infrastruktury, rozpatrzyły: 

– wniosek o powołanie i wybór składu osobowego podkomisji nadzwyczaj-
nej do rozpatrzenia:

– obywatelskiego projektu ustawy o rodzinnych ogrodach działkowych 
(druk nr 1204),
– poselskiego projektu ustawy o ogrodach działkowych (druk nr 1148),
– poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o rodzinnych ogrodach 
działkowych, ustawy o podatku rolnym oraz ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych (druk nr 1170),
– poselskiego projektu ustawy o ogrodach działkowych (druk nr 1240).

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Anna Jasieńska, Elżbieta Kessel, Mar-
cin Mykietyński, Dariusz Myrcha, Anna Szała – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmo-
wych; Magdalena Klorek, Elżbieta Witczak-Bielecka – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):

Szanowni państwo, zgodnie z decyzją Komisji w dniu wczorajszym kontynuujemy posie-
dzenie w celu wyboru składu osobowego podkomisji nadzwyczajnej. Ustaliliśmy skład 
15-osobowy.

Poseł Tomasz Makowski (RP):
Panie przewodniczący…

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Ja jeszcze nie skończyłem. Chciałem również państwa poinformować, że w trakcie wczo-
rajszej dyskusji nie złożono wniosku o wysłuchanie publiczne. Jest to ważne. Rozumiem, 
że jest zgłoszenie – proszę. 

Poseł Tomasz Makowski (RP):
Panie przewodniczący, chciałbym zgłosić wniosek formalny o poszerzenie składu oso-
bowego podkomisji o jedną osobę – przedstawiciela Klubu Poselskiego Ruch Palikota. 
Uzasadniam. Z uwagi na to, że w dwóch Komisjach: Samorządu Terytorialnego i Poli-
tyki Regionalnej oraz Infrastruktury, Klub Poselski Ruch Palikota posiada 7 posłów, 
to z parytetu wynika, że powinniśmy mieć dwóch reprezentantów w podkomisji. 

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Skład ilościowy podkomisji już powołaliśmy, więc takiej możliwości nie ma. Rozumiem, 
że panu posłowi chodzi o to, jeżeli dobrze rozumiem – i tu poproszę o pomoc panią mece-
nas – że chciałby pan imiennie głosować nad każdym członkiem podkomisji? 



4                   b.g.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji infrastruktury (nr 144), 

Komisji samorządu terytorialnego i Polityki regionalnej (nr 140)

Poseł Tomasz Makowski (RP):
Nie, panie przewodniczący. O zwiększenie składu osobowego podkomisji. 

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę bardzo – Biuro Legislacyjne.

Legislator Elżbieta Witczak-Bielecka:
Panie przewodniczący, wczoraj w trakcie posiedzenia Komisji, została podjęta decyzja 
o liczbie osób wchodzących w skład podkomisji. Tak więc, dzisiaj nie jest możliwe gło-
sowania w tej  sprawie, bo nie ma podstaw do reasumpcji. W związku z tym ta liczba 
powinna pozostać.
A na jakiej podstawie? Nie ma takiej podstawy.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę bardzo.

Poseł Bartosz Kownacki (PiS):
To w takim razie może pani mecenas odpowiedziałaby na pytanie: czy w tej podkomisji 
w sposób prawidłowy zachowane są parytety? Czyli wielkość klubów jest taka w podko-
misji, jak w składach Komisji i w parlamencie. Tu widać, że niektóre kluby są nadrepre-
zentowane, inne są niedoreprezentowane, co może zachwiać później procesem uchwa-
lania tej ustawy. 

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę.

Legislator Elżbieta Witczak-Bielecka:
Panie przewodniczący. Biuro Legislacyjne tutaj, w tym względzie, nie jest uprawnione 
do odpowiedzi – panie pośle. Komisja ustala sama, wewnątrz, ten parytet. Nie możemy 
tutaj interweniować.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Szanowni państwo, wczoraj ustaliliśmy pewne działania i pewne reguły. W dniu dzisiej-
szym chciałbym, abyście państwo, zgodnie z ustalonymi zasadami w dniu wczorajszym, 
podali przedstawicieli do składu podkomisji. Takich głosów oczekuję.
W imieniu Platformy Obywatelskiej … spokojnie … w imieniu Platformy Obywatel-

skiej zgłaszam panów posłów: Andrzeja Kanię, Marka Łapińskiego, panią poseł Kata-
rzynę Matusik-Lipiec, panią poseł Halinę Rozpondek, panią poseł Krystynę Sibińską, 
pana posła Tomasza Smolarza i pana posła Adama Żylińskiego.
Proszę o następne zgłoszenia. Pan poseł Dera – proszę. 

Poseł Andrzej Dera (SP) – spoza składu Komisji:
Ja chciałem zgłosić – w imieniu Klubu Solidarnej Polski – pana posła Jarosława Żaczka.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Dziękuję bardzo.

Poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Od nas pan poseł Zubowski, pan poseł Kownacki… 

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Jeśli można – wolniej, bo zapisuję.

Poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Proszę bardzo. Zubowski…

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę nie przeszkadzać panu przewodniczącemu Tchórzewskiemu z pańskiego klubu, 
dobrze? Ale właśnie mówi  pan  przewodniczący Tchórzewski, więc  proszę  poczekać. 
Dopiero jak skończy pan poseł Tchórzewski.

Poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Pan poseł Zubowski, pan poseł Kownacki, pan poseł Schreiber i pan poseł Strzałkowski. 
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Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę bardzo.

Poseł Bartosz Kownacki (PiS):
Panie przewodniczący, w związku z tym, że za chwilę będziemy głosowali skład podkomi-
sji, nie wiem – skoro państwo nie zgadzacie się na poszerzenie składu podkomisji – czy 
nie trzeba osobnego głosowania nad każdym z poszczególnych kandydatów. Ja składam 
wniosek formalny o zwrócenie się najpierw do Biura Analiz Sejmowych z zapytaniem, 
czy w tym składzie podkomisji, przy takich parytetach, zachowane są proporcje wynika-
jące z wielkości każdego klubu i dopiero później głosowanie składu podkomisji. 

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę bardzo. Kto jest za przyjęciem tego wniosku formalnego? Dziękuję bardzo. Kto 
jest przeciw? Dziękuję bardzo. Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. Proszę 
o podanie wyników.

Sekretarz Komisji Infrastruktury Marcin Mykietyński:
30 głosów za, 30 przeciw, brak wstrzymujących się.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Wniosek nie uzyskał akceptacji. Przechodzimy do ustalania składu podkomisji. Proszę 
PSL. 

Poseł Józef Racki (PSL):
Piotr Zgorzelski.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę bardzo.

Poseł Witold Klepacz (RP):
W imieniu Ruchu Palikota zgłaszam Dariusza Cezara Dziadzio.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę bardzo – pan przewodniczący Aleksandrzak.

Poseł Leszek Aleksandrzak (SLD):
W imieniu Klubu Sojuszu Lewicy Demokratycznej zgłaszam pana posła Zbyszka Zabo-
rowskiego.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Rozumiem,  że to są wszystkie  zgłoszenia.  Ja może  odczytam  je,  jeśli  coś  pomyliłem 
to proszę  mnie  poprawić.  Komisja  postanowiła  powołać  podkomisję  nadzwyczajną 
w następującym składzie: pan poseł Zbyszek Zaborowski, pan poseł Dariusz Cezar Dzia-
dzio, pan poseł Piotr Zgorzelski, pan poseł Jarosław Żaczek, pan poseł Wojciech Zubow-
ski, pan poseł Schreiber, pan poseł Stefan Strzałkowski, pan poseł Bartosz Kownacki, 
pan poseł Adam Żyliński, pan poseł Tomasz Smolarz, pani poseł Krystyna Sibińska, pani 
poseł Halina Rozpondek, pani poseł Katarzyna Matusik-Lipiec, pan poseł Marek Łapiń-
ski i pan poseł Andrzej Kania. Rozumiem, że nie ma sprzeciwu ze strony pań i panów 
posłów, co do powołania takiego składu podkomisji. Jest? Proszę. 

Poseł Bartosz Kownacki (PiS):
Sprzeciwu nie ma, ale jest za to wniosek o głosowanie rozdzielne w tej sprawie, nad każ-
dym kandydatem, ponieważ Platforma … 

Poseł Waldy Dzikowski (PO):
Już był głosowany.

Poseł Bartosz Kownacki (PiS):
Nie. Był głosowany wniosek o skierowanie pytania do Biura Analiz Sejmowych. Teraz 
jest wniosek o to, żeby nie głosować en bloc, tylko głosować oddzielnie, ponieważ Plat-
forma próbuje mieć nadreprezentację w tej podkomisji.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Poproszę panią mecenas o opinię. 
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Legislator Elżbieta Witczak-Bielecka:
Panie  przewodniczący,  najpierw  trzeba  przegłosować wniosek  pana  posła,  a później 
można ewentualnie, jeśli będzie zgoda, przegłosować osobno, indywidualnie kandyda-
turę każdego posła zgłoszonego. 

Poseł Waldy Dzikowski (PO):
Przepraszam. Pani mecenas, zdaje się że pan poseł – można to sprawdzić w stenogramie 
– dokładnie wnosił, żeby BAS to sprawdził, czyli mówił o głosowaniu indywidualnym. 

Legislator Elżbieta Witczak-Bielecka:
Panie przewodniczący, w tej chwili pan poseł Kownacki zgłosił wniosek o głosowanie nad 
każdym zgłoszonym posłem do podkomisji. To jest inny wniosek niż poprzednio.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Proszę.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Panie przewodniczący, Wysokie Komisje, zwracam się też do przedstawicieli Biura Legi-
slacyjnego. Otóż, pan przewodniczący Rynasiewicz zapytał czy jest sprzeciw co do składu 
podkomisji. I nawet pan poseł, który później złożył wniosek, powiedział: „nie zgłaszam 
sprzeciwu”. Zatem twierdzę, że obie Komisje potwierdziły powołanie podkomisji nad-
zwyczajnej. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Pan poseł Aleksandrzak.

Poseł Leszek Aleksandrzak (SLD):
Panie przewodniczący, nie róbmy zamieszania. Był wniosek o to, żebyśmy przegłoso-
wali czy ma to być głosowanie łączne, czy nie – bo nie przegłosowaliśmy jeszcze składu 
podkomisji. Przegłosujmy wniosek. Jeśli Komisje zdecydują, że ma być głosowanie roz-
łączne – będziemy głosowali rozłącznie. Jeżeli nie – przegłosujemy cały skład, bo uwa-
żam, że powinniśmy przegłosować. 

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Dobrze, proszę bardzo. Zgodnie z opinią Biura Legislacyjnego głosujemy wniosek pana 
posła. Proszę bardzo. Kto jest za przyjęciem wniosku o głosowanie rozłączne? Dziękuję 
bardzo. Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. Kto się wstrzymał od głosu? Dziękuję bardzo. 
Proszę podać wyniki.

Sekretarz Komisji Infrastruktury Marcin Mykietyński:
27 głosów za, 30 przeciw, brak wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Wniosek nie uzyskał akceptacji. Kto jest za przyjęciem składu podkomisji – myślę, że już 
zapamiętaliśmy wszystkie nazwiska, które wcześniej odczytałem. Kto jest za? Dziękuję 
bardzo. Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. 
Proszę o podanie wyników.

Sekretarz Komisji Marcin Mykietyński:
36 głosów za, 2 przeciw, 13 wstrzymujących się.

Przewodniczący poseł Zbigniew Rynasiewicz (PO):
Szanowni państwo, jeszcze będziemy mieli króciutką uchwałę, proszę poczekać. Stwier-
dzam, że podkomisja została powołana w odczytanym wcześniej składzie. 
Chciałbym również prosić Komisje o podjęcie uchwały o wspólnym rozpatrzeniu pro-

jektu i sporządzeniu wspólnego sprawozdania, w myśl art. 40 ust. 4 regulaminu Sejmu. 
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia takiej uchwały? Dziękuję bardzo, nie ma sprzeciwu. 
Uchwała została podjęta.
Wyniki zostały podane. Pan Marcin odczytał. Większością głosów podkomisja została 

powołana. 
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Na tym  kończymy  posiedzenie  Komisji.  Proszę  wszystkich  posłów  wybranych 
do składu podkomisji o podejście do stołu prezydialnego, celem ukonstytuowania się 
podkomisji.


